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Evenimentele finale
                                                                        

In aceasta saptamana vom studia capitolul 5 din 1Tesaloniceni si vom incepecitind versetul 2:

„2Pentru că voi înşivă ştiţi foarte bine că ziua Domnului va veni ca un hoţ noaptea.”

  As vrea sa intelegem aceasta expresie: ”ziua Domnului”, aceasta expresie este folosita in Biblie in 
general pentru a face referire la ziua judecatii cand Isus va reveni.

La majoritatea crestinilor nu le place sa vorbeasca de ziua judecatii pentru ca o relationeaza 
inconstient cu pedeapsa, foc si pucioasa. Fara indoiala tema judecatii este una din cele mai mari expresii a 
dragostei lui Dumnezeu catre omenire, fiindca nu inseamna distrugere ci inseamna mantuire. 

Sa ma exprim mai bine: sa presupunem ca o familie rea invadeaza pamanturile tale, iti confisca tot ce 
e al tau si iti subjuga familia  facandu-i sclavi, sa presupunem deasemeni ca tu ceri ajutor autoritatilor dar 
familia cuceritoare aduce argumente spunand ca acel pamant este al lor si pamantul pe care il pretinde le 
apartine. Atunci se fixeaza ziua judecatii. Spune, cui ar trebui sa-i fie teama de judecata? Tie, care stii ca 
pamantul iti apartine, sau invadatorilor? Care au luat pamantul pe nedrept?

Acelasi lucru se intampla si cu judecata divina. Inamicul a invadat acest pamant pe care Dumnezeu l-
a incredintat omului. Inamicul a subjugat intreaga omenire si se considera stapanul acestei lumi. Acum 
intreb, cui ar trebui sa ii fie frica de aceasta judecata? Tie, care ai incredere in dragostea lui Isus, caruia i-ai 
predat inima, sau inamicului si urmasilor lui, care te-au prigonit din pricina credinciosiei tale.

In Biblie tema judecatii o gasim intotdeauna in legatura cu tema dreptatii si al dragostei. Dreptatea 
este expresia dragostei; sunt persoane care pun dreptatea ca si opusul dragostei insa acest tip de gandire nu 
are nici o logica. Dumnezeu nu poate lucra impotriva Lui Insusi pentru ca El este Iubire si tot El este si 
Dreptate. Atunci cum e posibil ca dreptatea sa fie impotriva dragostei? Aceasta certitudine, faptul ca 
Dumnezeu este dragoste si dreptate, o demonstreaza toate cazurile de judecata prezentate in Biblie.

Sa ne gandim la prima judecata din istoria pamantului si ma refer la judecata lui Adam si Eva dupa 
caderea in pacat, Dumnezeu le prezinta cele doua aspecte ale judecatii: dreptatea si dragostea.

   Dreptatea... in ce sens: ei vor culege rezultatul natural al neascultarii, pamantul nu va mai fi supus si 
suferinta va fi un fel de lege a vietii, in acest apect ei culeg roadele neascultarii, dar in acelasi timp 
Dumnezeu le promite un Mantuitor si aici gasim mila si dragostea: sacrificiul mielului, care simboliza 
Mielul lui Dumnezeu care ridica pacatul lumii.

   Sa ne gandim acum la judecata lui Cain, este un alt caz mentionat in Biblie. Cain trebuie sa iasa din 
locul mostenit din cauza pacatului: aceasta e dreptatea. Insa Dumnezeu ii face un semn pe frunte pentru ca 
nimeni sa nu-l ucida, aici gasim din nou dragostea si mila.

  Schimband de tema, aminteste-ti judecata lumii, inainte de potop. Dumnezeu trimite o ploaie 
torentiala care distruge lumea. Aceasta este dreptate, pentru ca ei ajunsese la un punct de rautate care nu 
putea fii suportata dar in acelasi timp Dumnezeu  porunceste sa construiasca o barca pentru ca toti cei ce 
cred in El sa poata fii salvati. Dumnezeu este asa: este dreptate si este dragoste. El nu prezinta numai 
aspectul negativ al cosecintei pacatului ci in acelasi timp ne ofera si salvarea; intotdeauna exista o corabie 



sau un miel, intotdeauna exista o solutie iar omenirea este libera sa aleaga drumul pe care il urmeaza, insa 
intr-o zi indiferent de ce vom alege, va trebui sa dam socoteala de alegerile facute.

  Tinand cont de cele discutate, vom incepe sa studiem ce se intampla in Tesalonic. Se pare ca in 
Tesalonic erau doua tipuri de persoane: primul tip credeau ca Isus nu se va mai intoarce niciodata sau ca va 
intarzia mult, asa ca nu se preocupau sa se pregateasca pentru intalnirea cu Isus. Pe de alta parte existau un 
alt tip de persoane care fixau date ale posibilei reveniri a lui Isus, aceste tipuri de persoane au existat 
dintotdeauna, ambele tipuri de gandire erau gresite pentru ca extremele sunt pe terenul inselarii.

Atunci Pavel le scrie 1Tes,5.1-3 :

 „1Cât despre vremuri şi soroace, n-aveţi trebuinţă să vi se scrie, fraţilor. 
2Pentru că voi înşivă ştiţi foarte bine că ziua Domnului va veni ca un hoţ noaptea. 
3Când vor zice: "Pace şi linişte!" atunci o prăpădenie neaşteptată va veni peste ei, ca durerile naşterii peste 
femeia însărcinată; şi nu va fi chip de scăpare.”

 
   Pentru ce crezi ca Pavel spune despre vremuri si soroace, nu aveti trebuinta sa va scriu? Se refera aici 
la timpul dinaintea revenirii lui Hristos. Sunt doua motive ca Pavel sa raspunda asa. Primul este ca ei stiau 
ca nu trebuia sa traiasca preocupandu-se pentru a descoperi o data. Isus le-a spus destul de clar: nimeni nu 
stia acea zi, doar Tatal. Inainte de inaltare, in fata ucenicilor curiosi pentru a cunoaste ziua, Domnul le-a 
repetat ceea ce gasim in Fapte 1. 6-7: 

  „6Deci apostolii, pe când erau strânşi laolaltă, L-au întrebat: "Doamne, în vremea aceasta ai de gând să 
aşezi din nou Împărăţia lui Israel?" 
7El le-a răspuns: "Nu este treaba voastră să ştiţi vremurile sau soroacele; pe acestea Tatăl le-a păstrat sub 
stăpânirea Sa.”

  Al doilea lucru pe care il face Pavel este sa ilustreze revenirea lui Hristos prin doua exemple. Primul 
exemplu este cel al hotului care vine sa fure noaptea, si al doilea exemplu este cel al femeii insarcinate care 
nu stie data cand va naste. Ambele exemple au elementul surpriza marcate. Hotul nu anunta cand vine sa 
fure, vine prin surprindere iar durerile nasteri cateodata apar cand se asteapta cel mai putin. Asa va fi ziua 
revenirii lui Hristos, surprinzatoare si brusca. In timp ce unii fixeaza date, nu va veni, si in timp ce alti cred 
ca intarzie, va veni. De ce? Oare Isus vrea ca toti sa fie luati prin surprindere nepregatiti ca sa nu fie 
mantuiti? Nu, cu siguranta ca nu. Isus doreste ca toti copii Lui sa fie salvati deaceea ne-a lasat semne dupa 
care vom sti ca sfarsitul este aproape si dorinta Lui este  a ne pregati pentru acea zi. Multi se intreaba pentru 
ce Isus nu a anuntat data exacta a reveniri Sale. Cred ca motivul este natura inimii omenesti. Daca am sti 
ziua exacta, am trai fara a ne preocupa de nimic si fara a tine cont sfaturile divine iar cand mai sunt putine 
zile am incepe pregatirea pentru a ne intalni cu Isus. Acesta nu i-ar face nici-un bine omului, pentru aceasta 
Isus a inclus in revenirea Sa elementul surpriza. Trebuie sa fim pregatiti in permanenta, vine sau nu vine tu 
trebuie sa fii pregatit, Domnul va veni la timpul stabilit, dar tu trebuie sa traiesti pregatit in permanenta. Nu 
trebuie sa astepti decretul duminical, viata crestinului trebuie sa fie o viata de pregatire permanenta, pentru 
minunata reintalnire cu Isus. 

In a treia parte Pavel pune in contrast viata celor care traiesc cu Isus cu viata celor care nu-l au pe 
Isus in centrul vietii lor, uitati ce spun versetele 4 si 5: 

  „4Dar voi, fraţilor, nu sunteţi în întuneric, pentru ca ziua aceea să vă prindă ca un hoţ. 
5Voi toţi sunteţi fii ai luminii şi fii ai zilei. Noi nu suntem ai nopţii, nici ai întunericului.”

    Cei care traiesc in intuneric nu sunt pregatiti pentru intalnirea cu Isus. Acestia vor fi luati prin 
surprindere, in schimb cei care sunt fii ai lumini sunt pregatiti. Dar a fi pregatit nu inseamna sa traim fixand 



date, nici pentru revenirea lui Hristos, nici pentru decretul duminical, nici pentru persecutii. A locui in 
lumina nu inseamna a fi paranoic, a trai in lumina inseamna a trai cu pace in inima cu o incredere deplina in 
fagaduinte. Toate evenimentele finale vor avea loc, dar nu putem trai in functie de aceste evenimente. Atata 
timp cat este zi trebuie sa lucram in predicarea evangheliei in toata lumea. 

Pe de alta parte trebuie sa avem grija sa nu confundam pacea din inima si increzatori in fagaduinte, 
sa traim in relaxare spirituala si in necredinta. Vorbind despre elementul surpriza in revenirea Sa, Isus a spus, 
asemenea ca in zilele lui Noe, cand oamenii se casatoreau pana cand au fost luati prin surprindere de potop. 
Nu este nimic rau in a te casatori, ceea ce Isus vrea sa accentueze revenirea lui prin surpriza. El vrea sa 
spuna ca la intoarcerea Lui oamenii vor fi in rutina zilnica. Putine persoane vor lua aminte la semnele 
sfarsitului. 

Asa a fost in zilele lui Noe, persoanele erau atat de ocupate cu lucrurile zilnice ca nu aveau timp 
pentru Dumnezeu. Cand Noe a inceput sa predice ca lumea va fi distrusa prin potop, nimeni nu vroia sa il 
asculte, nimeni a crezut in el, gandeau ca e nebun, radeau de el, Noe anunta venirea potopului, dar nimeni nu 
il asculta. Nu era un mesaj placut, era chiar ridicol. Cine ar putea crede in asta? Pana in acel timp nicicum nu 
a cazut o picatura din cer. Mesajul lui Noe nu era popular. Foarte greu de accepetat. Tie cum ti se pare azi? 
Nu crezi ca mesajul pe care trebuie sa il predicam intr-o anumita masura este un mesaj nepopular? Nu crezi 
ca mesajul Bibliei este un mesaj strain pentru lumea post-modernista, poate chiar ridicol? Unii il considera 
chiar fara sens. Noe a predicat timp de 120 de ani. La inceput multi au crezut mesajul, poate chiar au 
contribuit la constructia corabiei, alti au contribuit cu bani pentru constructie pentru implinirea 
instructiunilor pe care Noe le-a primit, dar potopul nu venea, prognoza vremii nu anunta ploaie. Stiinta 
spunea ca din punct de vedere stintific era imposibil sa cada apa din cer, deci nimeni nu credea ca va fi un 
potop. Singurii care au fost pregatiti si au intrat in corabie au fost Noe, sotia lui, cei trei copii si sotiile lor. 
Unde erau cei care au crezut la inceput? Au ramas dezamagiti. Timpul a sters flacara sperantei din inimile 
lor. Dar intr-o zi, cand nimanui nu gandea ca ceva extraordinar se poate intampla, era o zi normala, ca 
oricare alta, o zi in care toti s-au trezit cu gandul la inca o zi, dar in care s-a intamplat ceva extraordinar. La 
inceput aveai impresia ca era o zi ca toate celelalte, pentru ca lumea manca si bea, se casatorea, era o zi 
linistita, cu cerul albastru, cu soarele stralucitor, era inca o zi. Dar dintr-o data, sa observat pe cer, ceva 
strain, un nor, un norisor de marimea unei maini care s-a marit putin cate putin, de culoare inchisa ca 
tristetea, crescand si aducand frica cu el. Pentru prima data s-a auzit bubuitura tunetului, scantei de lumina se 
vedeau pe cerul intunecat. Toti si-au amintit de Noe si de „nebunia” lui, de corabie, toti alergau disperati 
spre corabie, dar usa ei fusese inchisa de ingeri, si nimeni nu a putut sa o deschida.

Stii ce framanta inima mea? Inainte de potop lumea nu era pregatita. Si cand Hristos va reveni deasemeni nu 
vor fi pregatiti. Aceasta era problema tesalonicenilor, si a noastra deasemeni. Necredinta, traim comozi, 
obisnuiti cu rutina zilei gandind ca daca Isus nu a venit pana acum, nu va mai veni. 

In a patra parte a studiului vom vedea ce spune Pavel in 1 Tes. 5, 6-8: 

„6De aceea să nu dormim ca ceilalţi, ci să veghem şi să fim treji. 
7Căci cei ce dorm, dorm noaptea; şi cei ce se îmbată, se îmbată noaptea. 
8Dar noi, care suntem fii ai zilei, să fim treji, să ne îmbrăcăm cu platoşa credinţei şi a dragostei, şi să avem 
drept coif nădejdea mântuirii. ”  

  Pavel foloseste doua ilustrati pentru a-i descrie pe cei care nu sunt pregatiti pentru  revenirea lui 
Hristos. Prima ilustratie este a celor care dorm, iar a doua ilustratie este cea a unui om beat. Amandoi traiesc 
in intuneric, cel care doarme nu e preocupat ca si cand nimic nu se va intampla, insa omul beat se misca, 
merge, vorbeste si pare ca e treaz, dar nu isi da seama de pericolul in care traieste.



In acest punct ar trebui sa ma intreb, sunt si eu in pericolul de a fi adormit? Sau sunt ca un om beat 
care gandeste ca in aparenta merg, particip la biserica si sunt treaz? Acestea sunt intrebari la care doar eu pot 
sa raspund. Dar este bine ca si tu sa iti pui aceasta intrebare.

Am ajuns la sfarsitul studiului, pentru aceasta vom citi versetele 9-11: 

„9Fiindcă Dumnezeu nu ne-a rânduit la mânie, ci ca să căpătăm mântuirea, prin Domnul nostru Isus 
Hristos, 
10care a murit pentru noi, pentru ca, fie că veghem, fie că dormim, să trăim împreună cu El. 
11De aceea, mângâiaţi-vă şi întăriţi-vă unii pe alţii, cum şi faceţi în adevăr. ” 

Pavel foloseste doua verbe: a veghea si a dormi. In acest text a veghea si a dormi are inteles a trai sau 
a fi mort cu ocazia revenirii lui Hristos. Daca traim sau daca murim inainte de venirea Sa, nu aceasta e 
problema. Ceea ce conteaza este ca in acea zi a revenirii lui Hristos vom invia pentru a fi cu Domnul Isus.

 Dumnezeu nu vrea sa nimiceasca pe nimeni, daca ar depinde de El, toti am fi salvati, dar mantuirea 
este ceva personal, de aceea mereu spun ca astazi este ziua de vesti bune, astazi este ziua mantuirii. Preda-ti 
inima lui Isus. Ingenuchiaza si zii: Doamne, trezeste-ma! Traiesc eu ca si cand Isus va revenii astazi? Sau 
speranta a devenit teorie in viata mea si traiesc ca si cand niciodata nu se va intoarce? Binecuvantata 
speranta in Hristos este realitate in viata mea sau este doar o chestiune de cuvinte? Acest subiect este serios 
si trebuie sa il luam in serios in viata noastra.

Domnul sa va binecuvanteze.
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